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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan lép fel a kormány a fokozódó 
műanyaghulladék szennyezés ellen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Leeds-i Egyetem júliusban készített számítógépes elemzése arra hívja fel a figyelmet, hogy 2016
és 2040 között 1,3 milliárd tonna műanyag hulladék kerülhet ki a természetbe. Ezen a téren a 24.
órában vagyunk, hiszen azonnali beavatkozás esetén is legalább 710 millió tonna műanyaghulladék
keletkezhet az előbb említett periódusban. Ennek nagyobb része szárazföldön (460 millió tonna),
kisebb része (250 millió tonna) folyókban, tavakban, tengerekben, illetve óceánokban végezheti. Az
elemzés kiemeli, hogy jelenleg évente a műanyag hulladék negyede van csak szelektíven gyűjtve.
Mindez ökológiai katasztrófát vetít előre, egyetlen PET-palack lebomlása ugyanis 500-1000 évet
vehet  igénybe.  A műanyagszennyezés  a  szokásos  szintnél  is  jobban  megugrott  világszerte  a
pandémia indulása óta.

Magyarország híres a természeti adottságairól, amire Önök is nemegyszer hivatkoznak. Ez így is
van  rendjén,  de  a  szavak  sokszor  kevesek,  így  a  tettek  mezején  is  meg  kell,  hogy  mutassák
elszántságukat, hogy gyermekeink és unokáink is megtapasztalhassák ugyanezt a szépséget. Sőt!
Legyenek annyira  előremutatóak  a  munkájukban,  hogy még  kiválóbb állapotban adhassuk át  a
következő  generáció  számára  ezt  az  országot  és  nemes  feladatot.  Látva  a  koronavírus  okozta
nemzetközi  trendeket  a  műanyag újrahasznosítás  területén,  csak  remélni  tudjuk,  hogy az  Önök
Kormánya megmutatja, hogy lehet ezt másképp is. Pár héttel ezelőtt  azt  hallottuk, hogy milyen
kimagasló hatásfokon működik a szelektív feldolgozás hazánkban. Véleményem szerint azonban
gyerekcipőben  jár  hazánkban  az  újrahasznosítás,  amelyen  minél  hamarabb  és  minél  nagyobb
mértékben javítani kell.



Mindezek  alapján  kérdezem  Tisztelt  Miniszter  Urat,  hogy  jövőre  is  számíthatunk-e  jobb
számokra az újrahasznosítást illetően? Milyen mértékű növekedés várható majd a „virgin
plastic”  hazai  mennyiségében  az  ipari  mutatókat  látva?  Tartható-e  még  az  egyszer
használatos műanyagzacskók kivezetésének ütemterve?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Nunkovics Tibor
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